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Protokół Nr XXVII/2021 

z XXVII sesji Rady Gminy Krzemieniewo 

z dnia 28 czerwca 2021 roku 

Ad. 1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

Obrady XXVII sesji Rady Gminy w Krzemieniewie odbyły się 28 czerwca 2021 r.  

o godzinie 1400 w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Krzemieniewo. 

Otwarcia obrad dokonał Pan Mirosław Krysztofiak Przewodniczący Rady Gminy 

Krzemieniewo, który serdecznie powitał obecnych radnych, oraz zaproszonych gości:  

Pana Radosława Sobeckiego- Wójta Gminy Krzemieniewo, Panią Joannę Nowacką – Zastępcę 

Wójta Gminy Krzemieniewo, Panią Dorotę Andrzejewską- Skarbnika Gminy, Pana Jana 

Szkudlarczyka – Przewodniczącego Rady Powiatu Leszczyńskiego, Panią Monikę Glapiak – 

Dyrektor Gminnego Centrum Kultury oraz obecnych sołtysów (listy obecności stanowią zał. 

nr 1 do 3 do niniejszego protokołu). 

Następnie Przewodniczący przypomniał o obowiązujących przepisach RODO oraz o tym,  

że sesje są nagrywane, a ich transmisja dostępna jest w Biuletynie Informacji Publicznej oraz 

na stronie urzędu gminy. Przypomniał również o konieczności używania mikrofonów. 

Przewodniczący - Mirosław Krysztofiak na podstawie listy obecności poinformował,  

że na ustawowy stan Rady – 15 radnych – obecnych jest 15 radnych i stwierdził prawomocność 

obrad. 

Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia, powitanie wszystkich zgromadzonych. 

2. Przedstawienie porządku obrad XXVII Sesji Rady Gminy Krzemieniewo. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie Wójta  z pracy w okresie międzysesyjnym.  

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Raport o stanie Gminy Krzemieniewo za rok 2020. 

6.1. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Krzemieniewo za rok 2020  

6.2. Debata nad raportem o stanie Gminy Krzemieniewo za rok 2020. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Krzemieniewo z tytułu rozpatrzenia raportu o stanie gminy. (druk nr 209) 
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8. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Wójta Gminy Krzemieniewo wraz ze 

sprawozdaniem  z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 2020 i informacją 

o stanie mienia komunalnego. 

8.1. Przedstawienie sprawozdania finansowego za rok 2020, sprawozdania z 

wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 2020 i informacji o stanie mienia 

komunalnego. 

8.2. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo  

za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia jednostki. 

8.3. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 

2020. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2020 (druk nr 210) 

10. Udzielenie Wójtowi Gminy Krzemieniewo absolutorium. 

10.1. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzemieniewo w 

sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu wykonania budżetu za 

2020 rok. 

10.2. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby w Poznaniu w 

sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzemieniewo w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu wykonania budżetu za 2020 rok. 

10.3. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Krzemieniewo z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2020 (druk nr 211) 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Krzemieniewo zatwierdzonego uchwałą Nr 

XV/75/2000 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 19 kwietnia 2000 roku, zmienionego 

następującymi uchwałami Rady Gminy Krzemieniewo: Nr IX/48/2007 z dnia 25 

października 2007 r., Nr XIV/78/2008 z dnia 24 czerwca 2008 r., Nr XXIII/115/2012 

z dnia 24 października 2012 r. i Nr IX/55/2015 z dnia 27 października 2015 r.  

(druk nr 212) 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Krzemieniewo na rok 

2021 (druk nr 213) 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Krzemieniewo na lata 2021-2025. (druk nr 214) 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadania pn. „Opracowanie 

dokumentacji pod nazwą: Wstępne studium Planistyczno-Prognostyczne dla projektów 

w ramach programu Kolej+” (druk nr 215) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy 

nieruchomości. (druk nr 216) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu 

na okres powyżej 3 lat. (druk nr 217) 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu 

na okres powyżej 3 lat w drodze bezprzetargowej. (druk nr 218) 

18. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Filii Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Krzemieniewie z siedzibą w Garzynie. (druk nr 219) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie 

Krzemieniewo na rok szkolny 2021/2022. (druk nr 220) 

20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Krzemieniewo. 

(druk nr 221) 

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

22. Wolne wnioski i komunikaty. 

23. Zakończenie.  

Ad 2. Przedstawienie porządku obrad XXVII Sesji Rady Gminy Krzemieniewo. 

Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą uwagi co do przesłanego wcześniej porządku 

obrad. Radni nie wnieśli uwag co do zaproponowanego porządku obrad. 

Ad 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

Przewodniczący poinformował, że protokół  z XXVI Sesji Rady Gminy Krzemieniewo został 

przesłany wszystkim Radnym na skrzynki poczty elektronicznej oraz był udostępniony  

w Biurze Rady. 

Przewodniczący zapytał radnych, czy mają jakieś uwagi co do przedłożonego protokołu.  

Ponieważ uwag nie wniesiono, Przewodniczący poddał protokół pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 
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Za przyjęciem protokołu nr XXVI/2021 głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Protokół nr XXVI/2021 z dnia 17 maja 2021 r. został przyjęty jednogłośnie. 

Ad 4. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie międzysesyjnym. 

Na początku Wójt – Radosław Sobecki powitał wszystkich zgromadzonych. Następnie została 

wyświetlona prezentacja, przedstawiająca sprawozdanie międzysesyjne za okres od 18 maja 

2021 roku do 27 czerwca 2021 roku, (prezentacja stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu). Każdy ze slajdów został krótko omówiony. 

Prezentacja została podzielona na pięć tematów: 1. Finanse Gminy, 2. Inwestycje,  

3. Kultura/Promocja, 4. Sprawy różne, 5. Ważne tematy. Rozpoczęto od omówienia kwestii 

finansowych gminy, w których Wójt przypomniał, o planach budowy pump track-u  

w Krzemieniewie. Na ten cel Gmina uzyska dofinansowanie w wysokości 83 tys. złotych, 

natomiast cała inwestycja opiewać będzie na około 130 tys. złotych. Złożone zostały również 

3 wnioski w ramach programu wsparcia gmin popegeerowskich, które dotyczyły miejscowości 

Bojanice. Jeden wniosek został przyjęty, w związku z czym realizowana będzie kontynuacja 

budowy istniejącego ciągu pieszo-rowerowego w Bojanicach. W roku obecnym zostanie 

przygotowana odpowiednia dokumentacja, natomiast na rok następny planuje się rozpoczęcie 

prac. Kolejno omówiono temat inwestycji. Wójt rozpoczął od informacji dotyczącej 

zakończenia prac termomodernizacyjnych budynku szkoły w Garzynie. Prace te odbywały się 

w cyklu dwuletnim. Wartość prac wyniosła 400 tys. złotych, a prace zostały wykonane przez 

Przedsiębiorstwo Projektowo Budowlane Alfred Klabik i Żaneta Buzała z Frankowa.  

Wójt wyraził opinię, że budynek prezentuje się bardzo dobrze. W dalszej części Wójt 

przedstawił informację o przeprowadzonych przetargach na termomodernizację budynków 

szkół, tj. w Drobninie i Pawłowicach. W obu przypadkach zgłosiły się dwie firmy. 

Najkorzystniejsze oferty złożyło Przedsiębiorstwo Projektowo Budowlane Alfred Klabik  

i Żaneta Buzała z Frankowa. Przedsięwzięcie powinno zostać wykonane do końca listopada 

tego roku. Procedura wyłonienia wykonawcy w toku. W miesiącu lipcu zakłada się podpisanie 

odpowiednich umów. Został również ogłoszony przetarg na remont budynku Gminnego 

Centrum Kultury w Krzemieniewie. Do przetargu przystąpiły dwie firmy, najkorzystniejszą 

ofertę złożyła firma Pana Mariusza Krauze ze Świerczyny. Wójt wspomniał, że na wspomniane 

przedsięwzięcie brakuje środków, jednakże powróci się do tego w dalszej części posiedzenia. 

Następnie nadmienił, że w ramach remontu budynku Gminnego Centrum Kultury  
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w Krzemieniewie planuje się remont dachu, sceny oraz wymianę stolarki okiennej i drzwiowej. 

Wójt poinformował, że prace związane z przebudową ulicy Dworcowej w Krzemieniewie 

dobiegają końca, bowiem zostały do wykonania jedynie prace porządkowe. Prace zostały 

wykonane zgodnie z harmonogramem. Gmina partycypowała w kosztach wykonania 

inwestycji, w łącznej kwocie 600 tys. złotych. Następnie Wójt poinformował, że 11 czerwca 

doszło do podpisania umowy na budowę ścieżki pieszo-rowerowej przy drodze krajowej nr 12 

w kierunku Nowego Belęcina. Prace wykona Konsorcjum firm LU-MAX Łukasz Masłowski, 

oraz „PRA-MAS” do końca listopada tego roku. Dodatkowo w ramach omówionego 

przedsięwzięcia zostanie zmodernizowane oświetlenie uliczne wzdłuż ul. Dworcowej  

w Krzemieniewie. Wartość inwestycji wynosi 800 tys. złotych z czego 85 % wartości zostanie 

dofinansowane środkami zewnętrznymi. Kolejnym omówionym tematem była promocja  

i kultura. Wójt nadmienił, że na terenie gminy odbył się Dzień Dziecka, który został 

zorganizowany we współpracy Sołectwa Krzemieniewo, Gminnego Centrum Kultury  

w Krzemieniewie oraz OSP Krzemieniewo. W ramach tego wydarzenia zorganizowano wiele 

atrakcji sportowych oraz gier i zabaw dla dzieci. Wójt poinformował, że 12 czerwca miał 

przyjemność uczestniczyć w obchodach 85-lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Belęcinie. 

Wójt dodał, że w pierwszej kolejności uczestniczono we Mszy Świętej poprowadzonej przez 

Księdza Proboszcza Marka Kędziora, a następnie odznaczono strażaków. Wójt złożył 

gratulacje dla wszystkich odznaczonych strażaków. 12 czerwca odbyła się również kolejna 

edycja wyścigu MTB nad Jeziorem Górznickim. Dodatkowo został przygotowany osobny 

wyścig dla dzieci. W wyścigu udział wzięło 400 osób, które rywalizowały ze sobą na trzech 

różnych dystansach. Nad Jeziorem Górznickim 19 czerwca miało miejsce wiele atrakcji.  

Mianowicie odbyły się zawody strzeleckie z wiatrówki, które zostały zorganizowane przez 

Radnego Krystiana Dutkieiwcza przy współpracy z Panią Dyrektor Gminnego Centrum 

Kultury w Krzemieniewie – Moniki Glapiak. W rywalizacji udział wzięło 13 sołectw, z czego 

pierwsze miejsce zajęło Sołectwo Oporówko, drugie Sołectwo Nowy Belęcin, a trzecie 

Sołectwo Bojanice. Odbyło się tradycyjne puszczanie wianków nad Jeziorem Górznickim, a na 

zakończenie został wyświetlony film, z cyklu Kino w Plenerze. Wójt przeszedł do omówienia 

spraw różnych, w których wspomniał o obchodach Dnia Samorządowca, które miały miejsce 

27 maja, w związku z którym zostały złożone kwiaty przy obelisku upamiętniającego 

pierwszego Wójta Gminy Krzemieniewo. 25 maja Wójt miał przyjemność celebracji 101 

urodzin mieszkanki Kociug. 26 czerwca odbył się konkurs wędkarski nad pawłowickim 

stawem, który został zorganizowany przez Stowarzyszenie Pawłowickie Rowerówki.  

W zawodach udział wzięły 52 pary. Wójt złożył gratulacje dla zwycięzców konkursu oraz 
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wyraził słowa uznania za organizację wydarzenia. Na sam koniec omawianego tematu,  

Wójt przedstawił informację dotyczącą dowozu osób na szczepienia, których gmina ma 

obowiązek dowozić. W ostatniej części sprawozdania międzysesyjnego, Wójt przeszedł do 

omówienia ważnych tematów, w którym poruszył kwestie utylizacji eternitu. Poinformował,  

że został złożony wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu o dofinansowanie gminnego programu utylizacji wyrobów zawierających 

azbest. Wójt dodał, że program zakłada odbiór i utylizację wyrobów zawierających azbest. 

Zakłada się, że program ruszy jeszcze tego lata. Na tym zakończono sprawozdanie 

międzysesyjne. 

Ad 5. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie została przedłożona żadna interpelacja ani zapytanie ze strony Radnych, w związku z czym 

Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 

Ad 6. Raport o stanie Gminy Krzemieniewo za rok 2020. 

6.1. Przedstawienie Raportu o stanie Gminy Krzemieniewo za rok 2020 przez 

Wójta 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o zabranie głosu. 

Wójt na wstępie zaznaczył, że raport o stanie gminy został przygotowany po raz trzeci. Dodał, 

że rok 2020 był trudnym rokiem, ze względu na panującą pandemię COVID-19. Dodał również, 

że prawie wszelkie przedsięwzięcia zaplanowane w roku 2020, udało się zrealizować. 

Pandemia wpłynęła mocno na organizowanie wszelkiego rodzaju wydarzeń  kulturalnych na 

terenie gminy, aczkolwiek Pani Monika Glapiak Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w 

Krzemieniewie, poradziła sobie z sytuacją przenosząc wiele wydarzeń do sieci. W roku 2020 

należało zrezygnować z organizacji większych wydarzeń, takich jak np.: Dni Gminy 

Krzemieniewo. Wójt opowiedział, jakie treści znajdują się w raporcie. Zwrócił uwagę, na 

zapisy dotyczące informacji finansowej gminy, w której wykazuje się wynik dodatni, którego 

kwota opiewa na pond 5 mln złotych. Kolejno przypomniał, że w roku 2020 Gmina 

Krzemieniewo spłaciła 5,3 mln złotych pożyczki, w związku z czym na koniec roku 2020 kwota 

zadłużenia wyniosła 2.442.000 złotych. Zaznaczył, że w roku bieżącym kwota zadłużenia 

wynosi ponad 900 tysięcy złotych, za sprawą spłaty raty pożyczki w dniu 15 marca 2021 r. w 

wysokości 1,5 mln złotych. Została podana również informacja o sytuacji na rynku pracy,  

która również znajduje się w raporcie. Wójt wymienił również programy i strategie, które 
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realizowane były w roku 2020 oraz społeczności samorządowe, z którymi gmina współpracuje. 

Na sam koniec podał również informacje dotyczące realizacji projektów, wymieniając ich 

nazwy. Wójt przypomniał również, że raport został radnym przekazany w ustawowym terminie 

i zachęcił do dyskusji.  

Na tym zakończył przedstawienie raportu o stanie gminy za rok 2020. 

Raport o stanie Gminy Krzemieniewo za rok 2020 udostępniony został w Biuletynie Informacji 

Publicznej Gminy Krzemieniewo oraz stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 6.2. Debata nad raportem o stanie Gminy Krzemieniewo za rok 2020. 

Przewodniczący otworzył debatę nad Raportem o stenie Gminy Krzemieniewo za rok 2020.  

Na wstępie poinformował, że nie wpłynęły żadne wnioski ze strony mieszkańców w celu 

zabrania głosu w debacie nad raportem, w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy 

udzielił głosu radnym zachęcając do dyskusji. Głos zabrał Radny Piotr Majchrzak, który 

wyraził zdanie, że raport o stanie gminy w roku 2020, tak jak w roku poprzednim, został 

sporządzony prawidłowo, bowiem raport zawiera wszystkie informacje, które powinny być 

zawarte. Dodatkowo wyraził zadowolenie w związku z tym, że pojawiła się informacja o 

podjętych działaniach w ramach walki z pandemią. Wyraził również zdanie, że brak wniosków 

ze strony mieszkańców również świadczy o tym, że raport zawiera wszystkie niezbędne 

informacje. Przewodniczący zapytał czy radni chcieliby jeszcze zabrać głos. Żaden z radnych 

nie zabrał głosu. W związku z tym Przewodniczący zamknął debatę nad raportem o stanie 

Gminy Krzemieniewo za rok 2020. 

W związku z powyższym Przewodniczący Rady przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia. 
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Ad 7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy 

Krzemieniewo z tytułu rozpatrzenia raportu o stanie gminy. (druk nr 209) 

Przewodniczący po zakończeniu debaty nad raportem o stanie gminy przeszedł do odczytania 

projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzemieniewo  

z tytułu rozpatrzenia raportu o stanie gminy. 

Ponieważ uwag nie wniesiono, Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/209/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku,  

w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy Krzemieniewo z tytułu 

rozpatrzenia raportu o stanie gminy została jednogłośnie przyjęta i stanowi załącznik nr 6 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady pogratulował Wójtowi oraz wszystkim pracownikom urzędu, którzy 

przyczynili się do sukcesu Wójta. 

Ad 8. Rozpatrzenie sprawozdania finansowego Wójta Gminy Krzemieniewo wraz  

ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 2020 i informacją 

o stanie mienia komunalnego. 

8.1. Przedstawienie sprawozdania finansowego za rok 2020, sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 2020 i informacji o stanie mienia 

komunalnego. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik przypomniała, że sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu 

gminy za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, część opisowa, została 

przyjęta przez Wójta Gminy w dniu 16 marca 2021 r., także była okazja do zapoznania się  

z materiałem, dodatkowo radni podczas posiedzeń poszczególnych komisji, szczegółowo 

przeanalizowali i omówili wspomniane dokumenty. Dla przypomnienia Pani Skarbnik 

przedstawiła krótką prezentację, która dotyczyła wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo  

w roku 2020, która ma pomóc podczas dyskusji nad sprawozdaniami. Prezentacja stanowi 
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załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. Rozpoczęto od podania planowanych wielkości 

dochodów i wydatków Gminy oraz ich procentowego wykonania. Dodała, że dochody zostały 

wykonane w 103%. W kwestii wydatków nadmieniła, że wykonanie planu wyniosło 85,05%, 

a ich niższy poziom jest wynikiem czasem celowym, by móc uzyskać nadwyżkę, ale przede 

wszystkim wpływ na ten wskaźnik miała sytuacja w kraju w roku 2020 i idące za tym problemy 

związane z uzgodnieniami i możliwością skompletowania dokumentów. Kolejno szczegółowo 

omówiono dochody według źródeł wskazując na ich kwotę oraz pochodzenie. Dodatkowo 

przedstawiono wykres kołowy, który wskazywał na zaangażowanie środków  

w poszczególnych działach. Pani Skarbik wskazywała nazwę działów oraz co w tych działach 

się znajduje. Dodała, że w roku 2020 w budżecie po stronie wydatków można wyróżnić trzy 

największe działy, tj. oświata, rodzina i rolnictwo. Kolejno zostały przedstawione wydatki 

majątkowe, których łączna kwota wyniosła 8.933.540,69 złotych.  

Pani Skarbnik podała kwoty oraz omówiła ich przeznaczenie. Pani Skarbnik omówiła również 

kwestie zadłużenia Gminy, gdzie na dzień 1 stycznia 2020 roku dług wyniósł ponad 7 mln 

złotych, w trakcie roku spłacono pożyczkę w wysokości 5,3 mln złotych. Na dzień 31 grudnia 

2020 roku Gmina posiadała zadłużenie w wysokości ponad 2,4 mln złotych. Gminie udało się 

wygospodarować kwotę w wysokości ponad 9 mln złotych, na którą to złożyły się wolne środki 

– ponad 2,4 mln oraz nadwyżka z lat ubiegłych budżetu – ponad 5,4 mln złotych, przychody z 

rozliczenia środków unijnych ponad 80 tysięcy złotych, niewykorzystane środki z Rządowego 

Funduszu Inwestycji Lokalnych pond 1,4 mln złotych, niewykorzystane środki z koncesji 

alkoholowych ponad 100 tys. złotych oraz niewykorzystane środki na zadania z ochrony 

środowiska pond 14 tys. złotych. Przedstawiono również dodatkową informację w postaci 

kwot, które dodatkowo wpłynęły do budżetu gminy w roku 2020, za sprawą możliwości 

pozyskania środków zewnętrznych. W ramach tej informacji wymieniono kwoty, które udało 

się pozyskać jak również podano ich przeznaczenie. Są to środki na poprawę gruntów rolnych 

pond 78 tys. złotych, środki na budowę kanalizacji ponad 6 mln złotych, pond 9 tys. złotych na 

ścieżkę edukacyjną w Pawłowicach, środki w ramach programu „Polska Cyfrowa”, na zakup 

laptopów dla dzieci do szkół w wysokości ponad 133 tys. złotych, środki na wydanie publikacji 

o szlakach turystycznych na terenie gminy w wysokości ponad 23 tys. złotych, na 

inwentaryzację azbestu ponad 11 tys. złotych i na usuwanie foli rolniczych ponad 24 tys. 

złotych, co dało łączną kwotę ponad 6 mln złotych, co Pani Skarbnik uznała za bardzo dobry 

wynik. Kolejno nadmieniła, iż rok 2020 należy zapamiętać również pod kątem tego iż w gminie 

powstał pierwszy żłobek, na którego powstanie również uzyskano środki zewnętrzne. 
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Ponieważ pytań i uwag nie wniesiono Pani Skarbnik przeszła do odczytania opinii Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie sprawozdania  

z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 2020 wraz z informacją i stanie mienia 

jednostki. 

8.2. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo  

za rok 2020 wraz z informacją o stanie mienia jednostki. 

Pani Skarbnik przedstawiła treść Uchwały Nr SO-12/0954/12/2021 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 31 marca 2021 r.. Skład Orzekający 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyznaczony Zarządzeniem Nr 7/2021 Prezesa 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 1 lutego 2021 roku ze zm.  

w osobach: Przewodnicząca: Danuta Szczepańska, Członkowie: Zdzisław Drost, Beata 

Rodewald-Łaszkowska, wyraża o przedłożonym przez Wójta Gminy Krzemieniewo 

sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2020 rok oraz informacji o stanie mienia jednostki  

i objaśnieniami opinię pozytywną. Uchwała ta stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 

protokołu. 

Po odczytaniu opinii RIO Przewodniczący Rady podziękował Pani Skarbnik za przedstawienie 

opinii, a następnie zaprosił radnych do wzięcia udziału w dyskusji nad sprawozdaniem  

z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 2020. 

8.3. Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za 

rok 2020. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Krzemieniewo za rok 2020. 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Piotr Majchrzak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej, 

który to zaznaczył, że Komisja Rewizyjna odbyła dwa posiedzenia, tj. 23.04.2021 r oraz 

12.05.2021, na których to szczegółowo omówione zostało sprawozdanie z wykonania budżetu 

Gminy Krzemieniewo za rok 2020. Podczas obu posiedzeń wysłuchano wszelkich wyjaśnień 

ze strony Wójta oraz Pani Skarbnik, dzięki czemu wszelkie wątpliwości ze strony radnych 

zostały rozwiane. Komisja Rewizyjna wydała opinię pozytywną o przedstawionym 

sprawozdaniu z wykonania budżetu i jednocześnie Radny Piotr Majchrzak wyraził swoje 
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zadowolenie w związku z wykonaniem budżetu za rok 2020, który nie był rokiem łatwym,  

a mimo to zaplanowane w budżecie przedsięwzięcia udało się zrealizować. 

Kolejno głos zabrał Radny Michał Michalski – Przewodniczący Komisji Kultury Oświaty  

i Pomocy Społecznej również wystawiła opinię pozytywną o przedstawionym sprawozdaniu  

z wykonania budżetu za rok 2020 oraz jego wykonaniem. Zaznaczył, że na posiedzeniu  

24 kwietnia 2021 roku wraz Komisją Rewizyjną, podczas posiedzenia obu komisji, dokonano 

szczegółowej analizy zrealizowanych dochodów jak i wydatków budżetu gminy. Dokonano 

również analizy Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy. Podczas posiedzenia Wójt wraz 

Panią Skarbnik odpowiadali na wszelkie pytania i wątpliwości ze strony radnych, które w opinii 

radnych były wyczerpujące, a zarazem satysfakcjonujące. Dodatkowo nadmienił, że rok 2020 

był rokiem trudnym, ze względu na panującą pandemię. Radni wiele dyskutowali w kwestii 

zdrowia mieszkańców jak i w kwestii realizacji dochodów budżetu. Nadmienił, że pomimo tego 

dochody zostały wykonane w sposób bardzo dobry, udało się zrealizować wiele inwestycji. 

Radny wskazał również, że po raz pierwszy od wielu lat została uruchomiona rezerwa na 

zarządzanie kryzysowe, której wysokość wiele razy poddawana była pod dyskusję. Na sam 

koniec wypowiedzi pogratulował za wytrwałość w realizacji zadań. 

Swój głos zabrał również Leszek Kruk – Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska 

Rozwoju i Gospodarki. Powiedział, że 21 kwietnia 2021 r. komisja również odbyła swoje 

posiedzenie, przy obecności Wójta jak i Pani Skarbnik podczas, którego zostało omówione  

i przeanalizowane sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 2020. Na 

posiedzeniu Komisja również wydała opinię pozytywną o wykonaniu budżetu i podjęła 

decyzję, że w dniu dzisiejszym zagłosują za udzieleniem Wójtowi absolutorium. 

Ponieważ więcej uwag ani pytań nie wniesiono Przewodniczący Rady zakończył dyskusję nad 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za rok 2020.  

Przewodniczący Rady przeszedł do następnego punktu posiedzenia. 

Ad 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za rok 2020. (druk nr 210)  

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o odczytanie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały, z której treści wynika, że zatwierdza się 

sprawozdanie finansowe Gminy Krzemieniewo wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy za rok 2020. 
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Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/210/2020 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku,  

w sprawie zatwierdzenia sprawozdań finansowych wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za rok 2020, została jednogłośnie przyjęta i stanowi załącznik nr 9 do 

niniejszego protokołu. 

Ad 10. Udzielenie Wójtowi Gminy Krzemieniewo absolutorium. 

10.1. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzemieniewo  

w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu wykonania 

budżetu za 2020 rok. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Piotrowi Majchrzakowi – Przewodniczącemu 

Komisji Rewizyjnej. 

Radny Piotr Majchrzak powiedział, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Krzemieniewo w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krzemieniewo,  

na podstawie przepisów o samorządzie gminnym Komisja Rewizyjna Rady Gminy 

Krzemieniewo wnosi o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Krzemieniewo. Komisja 

Rewizyjna Rady Gminy Krzemieniewo w dniach 23.04.2021 r. i 12.05.2021 r. dokonała oceny 

budżetu Gminy Krzemieniewo za 2020 rok, rozpatrzyła w szczególności sprawozdanie roczne 

Wójta Gminy Krzemieniewo z wykonania budżetu Gminy Krzemieniewo za 2020 rok  

i zapoznała się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu dotyczącej sprawozdania 

z wykonania budżetu za rok 2020. Zrezygnowano z odczytywania pełnej treści wniosku,  

ze względu na to, że wniosek został przedłożony radzie oraz zostanie on dołączony do 

protokołu z dzisiejszego posiedzenia. Nadmienił, że komisja dokonała analizy dochodów jak 

i wydatków budżetu gminy, została również omówiona i przeanalizowana informacja 

dotycząca stanu mienia komunalnego gminy, zapoznano się z opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu. Dodatkowo Komisja podczas posiedzeń dokonała analizy bilansu 

z wykonania budżetu gminy, rachunku zysków i strat, łączne zestawienie zmian w funduszu 

jak i informację dodatkową do bilansu. Dodał, że wniosek w uzasadnieniu przedstawił również 

szereg działań, jakie komisja poczyniła na przestrzeni roku. Na sam koniec odczytał, że: 

„Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu sprawozdań i materiałów dodatkowych, 
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wysłuchaniu wyjaśnień ze strony Wójta Gminy i Skarbnika Gminy oraz opierając się na 

wynikach całorocznej pracy kontrolnej, podkreśla dużą gospodarność Wójta Gminy  

Krzemieniewo. Rok 2020 był rokiem szczególnie trudnym i specyficznym z uwagi na panującą 

pandemię wirusa Covid-19. Wójt Gminy musiał na bieżąco reagować na zupełnie nową 

sytuację w kraju, która przekładała się w sposób nieprzewidziany na budżet gminy. Komisja 

uważa, że Wójt Gminy wywiązał się z tych obowiązków w sposób zasługujący na duże uznanie. 

Wszystkie podjęte przez Wójta Gminy działania w roku 2020 Komisja akceptuje i ocenia je 

w sposób prawidłowy.  

Wobec powyższego, Komisja Rewizyjna z całym przekonaniem wnioskuje o udzielenie 

absolutorium Wójtowi Gminy, z tytułu wykonania budżetu za rok 2020. 

Wniosek o którym mowa stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do kolejnego punktu posiedzenia i poprosił 

Piotra Majchrzaka – Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o Przedstawienie opinii Składu 

Orzekającego Regionalnej Izby w Poznaniu w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Krzemieniewo w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu 

wykonania budżetu za 2020 rok. 

10.2. Przedstawienie opinii Składu Orzekającego Regionalnej Izby w Poznaniu  

w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzemieniewo w sprawie 

absolutorium dla Wójta Gminy Krzemieniewo z tytułu wykonania budżetu za 2020 

rok. 

Piotr Majchrzak – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił Uchwałę  

Nr SO-12/0955/84/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  

w Poznaniu z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie: wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Krzemieniewo w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Krzemieniewo z tytułu wykonania budżetu gminy za 2020 r., wskazując na jej części 

składowe. Zaznaczył, że Skład Orzekający wskazał na błąd pisarski w uzasadnieniu na stronie 

3. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu „wyraża opinię, że wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Krzemieniewo w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Krzemieniewo z wykonania budżetu gminy za 2020 r. został należycie uzasadniony”. 

Radny Piotr Majchrzak wyraził zdanie, że opinia RIO, która nie wniosła zastrzeżeń co  

do wniosku bardzo cieszy wszystkich członków Komisji Rewizyjnej. Dodał na koniec,  

że omówiona opinia również została przekazana wszystkim radnym do zapoznania się z jej 
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treścią. 

Uchwała Nr SO-12/0955/84/2021 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej 

w Poznaniu z dnia 21 maja 2021 roku w sprawie: wyrażenia opinii o wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Krzemieniewo w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy 

Krzemieniewo z tytułu wykonania budżetu gminy za 2020 r. stanowi załącznik nr 11  

do niniejszego protokołu. 

Ponieważ uwag i pytań nie wniesiono, Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do następnego 

punktu posiedzenia. 

10.3. Podjęcie uchwały w sprawie  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Krzemieniewo z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2020 (druk nr 211) 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Panią Skarbnik o odczytanie projektu uchwały. 

Pani Skarbnik odczytała projekt uchwały w sprawie  udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Krzemieniewo z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2020, z której treści wynika, że po 

rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu gminy w roku 2020, udziela się absolutorium 

Wójtowi Gminy Krzemieniewo. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/211/2020 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku,  

w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Krzemieniewo z tytułu wykonania 

budżetu gminy za rok 2020 została jednogłośnie przyjęta i stanowi załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu. 

Ad 11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Krzemieniewo zatwierdzonego uchwałą  

Nr XV/75/2000 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 19 kwietnia 2000 roku, zmienionego 

następującymi uchwałami Rady Gminy Krzemieniewo: Nr IX/48/2007 z dnia  

25 października 2007 r., Nr XIV/78/2008 z dnia 24 czerwca 2008 r., Nr XXIII/115/2012  

z dnia 24 października 2012 r. i Nr IX/55/2015 z dnia 27 października 2015 r.  

(druk nr 212) 
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Przewodniczący poprosił Panią Joannę Nowacką – Zastępcę Wójta o przedstawienie projektu 

uchwały. Pani Joanna poinformowała, że wspomniany projekt uchwały został szczegółowo 

omówiony podczas posiedzeń komisji przez urbanistę, który się tym zajmuje. Zaznaczyła 

również, że plan zagospodarowania przestrzennego oraz studium uwarunkowań są 

dokumentami, które muszą być ze sobą spójne. Zmian dokonuje się zgodnie z obowiązującym 

prawem, co oznacza, że również przesłano go do wydania opinii, w związku z czym wszelkie 

uwagi zostały naniesione na projekt omawianej uchwały. Wpłynęły również uwagi, które nie 

zostały wzięte pod uwagę, gdyż uwzględnienie ich wiązałoby się z potrzebą ponownego 

wszczynania całej procedury, niemniej jednak uwagi te zostaną uwzględnione przy kolejnych 

zmianach. Pani Joanna zwróciła się z prośbą o nieodczytywanie projektu uchwały, ze względu 

na jego objętość. Niemniej jednak w razie pytań, pozostaje do dyspozycji.  

Radni nie wnieśli sprzeciwu. 

Przewodniczący zapytał radnych czy wnoszą pytania. Radni nie wnieśli uwag ani pytań. 

Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/212/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie zmiany Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Krzemieniewo zatwierdzonego uchwałą Nr XV/75/2000 Rady 

Gminy Krzemieniewo z dnia 19 kwietnia 2000 roku, zmienionego następującymi 

uchwałami Rady Gminy Krzemieniewo: Nr IX/48/2007 z dnia 25 października 2007 r.,  

Nr XIV/78/2008 z dnia 24 czerwca 2008 r., Nr XXIII/115/2012 z dnia 24 października  

2012 r. i Nr IX/55/2015 z dnia 27 października 2015 r. została jednogłośnie przyjęta i stanowi 

załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Krzemieniewo na 

rok 2021 (druk nr 213) 

Przewodniczący poprosił Panią Dorotę Andrzejewską – Skarbnika Gminy o przedstawienie 

projektu uchwały.  

Pani Skarbnik poprosiła o dokonanie zmian w uchwale budżetowej w roku 2021. W związku 

ze zmianami proponuje się zwiększenie planowanych dochodów budżetu gminy o kwotę 
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224.827,94 zł do kwoty 41.854.970,00 zł. Następnie wyjaśniła wszelkie proponowane zmiany, 

poddając przy tym kwoty. Mianowicie na sumę 224.827,94 zł składają się następujące kwoty: 

- kwota 100.000 zł, z Rządowego Funduszu Rozwoju Inwestycji Lokalnych na budowę ścieżki 

rowerowej w Bojanicach, 

- kwota 97.050,28 zł z dotacji od Wojewody Wielkopolskiego na zakup podręczników 

 i materiałów ćwiczeniowych na nowy rok szkolny,  

- kwota 2.180,52 zł z dotacji od Wojewody Wlkp. (refundacja wydatków wykazanych  

w RB-50 za rok 2020, które nie zostały sfinansowane dotacją) 

- uzyskaniem środków na zapewnienie  dowozu osób na szczepienia przeciwko Covid-19  

w kwocie 3.100 zł, 

- kwota 1.220, 21 zł z tytułu  zmniejszenia naturalnej retencji (tzw. podatek od deszczu) 

- kwota 21.276,93 zł - ponadplanowe dochody.  

Następnie nadmieniła, iż planuje się zwiększenie planowanych wydatków o kwotę  

224.827,94 zł do kwoty 47.686.978,67 zł. Kolejno wymieniono kwoty oraz podano ich 

przeznaczenie wskazując jednocześnie na działy klasyfikacji budżetowej. Zmian dokonuje się 

również w wydatkach Funduszu Sołeckiego Wsi Karchowo oraz wsi Bojanice. (szczegółowy 

opis znajduje się w uzasadnieniu do uchwały oraz w jej załącznikach). Następnie odczytano 

cały projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał radnych czy mają pytania albo uwagi. 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/213/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Krzemieniewo na rok 2021 została 

jednogłośnie przyjęta i stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 

Ad 13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy 

Krzemieniewo na lata 2021-2025. (druk nr 214) 
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Przewodniczący poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. Pani Skarbnik 

poprosiła radnych o przyjęcie projektu uchwały, po to by na koniec czerwca wszelkie pozycje 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej ujęte w załączniku nr 1 (wykaz przepływów) do projektu 

uchwały dostosować do podjętej uchwały budżetowej, bowiem rozpoczyna się kolejny okres 

sprawozdawczy, a oba te dokumenty muszą być spójne. Natomiast w załączniku nr 2 do 

projektu uchwały, wskazującym przedsięwzięcia wieloletnie, w związku z przesunięciami 

środków na poszczególne zadania wynikające z uchwały budżetowej, zmiany te należy 

uwzględnić w załączniku do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Dotyczy to zadania 

związanego z budowanym grillowiskiem w Brylewie jak i nowego zadania pn. budowa ścieżki 

rowerowej w Bojanicach, na które zakłada się łączne nakłady w wysokość 400 tys. złotych z 

czego 100 tys. złotych w roku 2021 i 300 tys. złotych w roku 2022. Następnie dołożenie 

środków na zadanie pn. budowa chodnika w Mierzejewie również powoduje konieczność 

dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą pytania bądź uwagi co do przedstawionego projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/214/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej gminy Krzemieniewo na lata  

2021-2025 została jednogłośnie przyjęta i stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Ad 14. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy 

finansowej w formie dotacji celowej na realizację zadania pn. „Opracowanie 

dokumentacji pod nazwą: Wstępne studium Planistyczno-Prognostyczne dla projektów 

w ramach programu Kolej+” (druk nr 215) 

Przewodniczący poprosił Wójta o przedstawienie projektu uchwały. Wójt przypomniał,  

że zabezpieczono środki w wysokości 70 tys. złotych w budżecie na realizację omawianego 

zadania, które zakłada zmodernizowanie sieci kolejowej na odcinku Kąkolewo-Gostyń. 

Poinformował, że finansowanie tego zadania pochodzi w 50 % ze środków Samorządu 

Województwa Wielkopolskiego i w 50 % ze środków pochodzących od jednostek samorządu 

terytorialnego, w tym z gmin Powiatu Leszczyńskiego. Wójt zaznaczył, iż środki, które zostaną 
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przeznaczone w ramach tego projektu, nie są środkami które pokryją koszty realizacji zadania, 

a jedynie przygotowanie odpowiedniej dokumentacji. Podał, że szacunkowo koszt wykonania 

dokumentacji wyniesie 1,2 mln złotych. W związku z powyższym proponuje się przyjęcie 

stosownej uchwały, w celu przekazania środków do Urzędu Marszałkowskiego. Następnie 

Wójt odczytał projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą pytania bądź uwagi co do przedstawionego projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/215/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie udzielenia Województwu Wielkopolskiemu pomocy finansowej w formie 

dotacji celowej na realizację zadania pn. „Opracowanie dokumentacji pod nazwą: 

Wstępne studium Planistyczno-Prognostyczne dla projektów w ramach programu 

Kolej+” została jednogłośnie przyjęta i stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu. 

Ad 15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy nieruchomości. (druk nr 216) 

Przewodniczący poprosił Panią Joannę Nowacką – Zastępcę Wójta Gminy. Na wstępie 

wyjaśniono, że działki, o których mowa są dzierżawione. Dzierżawy tych działek kończą się  

w roku obecnym, tj. w miesiącu sierpniu i grudniu. Następnie wyjaśniono, że zgodnie z literą 

prawa dzierżawa nieruchomości powyżej trzech lat wymaga zgody rady gminny, w związku  

z czym proponuje się przyjęcie uchwały jak w projekcie. Pani Joanna nadmieniła,  

że przedmiotowe działki zostały wskazane w załącznikach do projektu uchwały. Odczytano 

projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą pytania bądź uwagi co do przedstawionego projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 
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Uchwała Nr XXVII/216/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości została 

jednogłośnie przyjęta i stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

Ad 16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

gruntu na okres powyżej 3 lat. (druk nr 217) 

Przewodniczący ponownie poprosił Panią Joannę – Zastępcę Wójta o przedstawienie projektu 

uchwały. Pani Joanna wyjaśniła, że tak jak w przypadku poprzedniej uchwały, tak i w tym 

przypadku, dzierżawa gruntu na okres powyżej trzech lat wymaga zgody rady gminy. 

Wyjaśniła, że projekt uchwały dotyczy gruntów w miejscowości Drobnin. Wystąpiono do 

Urzędu Gminy z wnioskiem o wydzierżawienie omawianego gruntu innej osobie niż 

dotychczas. Następnie dodała, że w związku z tym zostanie ogłoszony przetarg. Pani Joanna 

zaznaczyła, że w przypadku pytań pozostaje do dyspozycji. Nikt nie zabrał głosu, w związku z 

czym przewodniczący poprosił o odczytanie projektu uchwały. Odczytano projekt uchwały.  

Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą pytania bądź uwagi co do przedstawionego projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/217/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu na okres powyżej 3 lat 

została jednogłośnie przyjęta i stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu. 

Ad 17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 

gruntu na okres powyżej 3 lat w drodze bezprzetargowej. (druk nr 218) 

Przewodniczący po raz kolejny poprosił Panią Joannę – Zastępcę Wójta o przedstawienie 

projektu uchwały. Pani Joanna wyjaśniła, że firma Emitel S.A wystąpiła z wnioskiem  

o wydzierżawienie części działki o powierzchni ok. 2 m2 położonej w Luboni pod infrastrukturę 

techniczną obejmującą złącze kablowe i rozdzielnie techniczną. Następnie odczytano projekt 

uchwały. 

Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą pytania bądź uwagi co do przedstawionego projektu 

uchwały.  
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Uwag i pytań nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/218/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu na okres powyżej 3 lat 

w drodze bezprzetargowej została jednogłośnie przyjęta i stanowi załącznik nr 19 do 

niniejszego protokołu. 

Ad 18. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Filii Gminnej Biblioteki Publicznej  

w Krzemieniewie z siedzibą w Garzynie. (druk nr 219) 

Przewodniczący poprosił Wójta o przedstawieni projektu uchwały. Wójt na wstępie 

przypomniał, iż podczas XXVI Sesji rady Gminy Krzemieniewo z dnia 17 maja 2021 r., 

wnioskował o wycofanie omawianego projektu uchwały, gdyż postanowiono ponownie 

omówić kwestie likwidacji Filii Gminnej Biblioteki Publicznej w Krzemieniewie z siedzibą w 

Garzynie. W związku z tym odbyło się wspólne posiedzenie komisji, podczas którego 

omówiono ze szczegółami, przy obecności Pani Moniki Glapiak – Dyrektor Gminnego 

Centrum kultury w Krzemieniewie wszelkie argumenty nakłaniające Panią Dyrektor do 

likwidacji omawianej filii. Wójt wyraził zdanie, że spotkanie pozwoliło na rozwianie pewnych 

wątpliwości, za sprawą przedstawienia wszelkiej argumentacji ze strony Pani Dyrektor 

Gminnego Centrum Kultury. Wójt odczytał projekt uchwały. Po odczytaniu przez Wójta 

projektu uchwały, Przewodniczący zapytał Panią Monikę Glapiak – Dyrektor Gminnego 

Centrum Kultury w Krzemieniewie czy chce zabrać głos. Pani Monika zabrała głos. W 

pierwszej kolejności Pani Dyrektor złożyła, w imieniu swoim jak i wszystkich pracowników 

Gminnego centrum Kultury w Krzemieniewie, gratulacje dla Pana Wójta w związku z 

uzyskanym absolutorium. Następnie wyjaśniła, że kwestia likwidacji Filii Gminnej Biblioteki 

Publicznej w Krzemieniewie z siedzibą w Garzynie została szeroko omówiona podczas 

wspólnego posiedzenia komisji. Wyjaśniła, że za likwidacja przemawiają przesłanki racjonalne 

i ekonomiczne. Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą pytania bądź uwagi co do 

przedstawionego projektu uchwały.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 2, wstrzymało się – 0. 
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Uchwała Nr XXVII/219/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie likwidacji Filii Gminnej Biblioteki Publicznej w Krzemieniewie z siedzibą w 

Garzynie została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu. Po odczytaniu wyniku głosowania za pośrednictwem pilotów do głosowania przez 

Przewodniczącego, Radny Krystian Dutkiewicz powiedział, że wstrzymał się od głosu, 

natomiast dokonał złego wyboru przycisku, bowiem na urządzeniu do głosowania zamiast 

przycisku „wstrzymuję się” wybrał przycisk „sprzeciw”. W związku z zaistniałą sytuacją 

Przewodniczący ponownie zarządził głosowanie nad projektem uchwały. Radni oddali swój 

głos, a następnie potwierdzili swoją decyzje na pilotach do głosowania.  

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 13, przeciw – 1, wstrzymało się – 1 

Uchwała Nr XXVII/219/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie likwidacji Filii Gminnej Biblioteki Publicznej w Krzemieniewie z siedzibą  

w Garzynie została przyjęta większością głosów i stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 

protokołu 

Ad 19. Podjęcie uchwały w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie 

Krzemieniewo na rok szkolny 2021/2022. (druk nr 220) 

Przewodniczący oddał głos Wójtowi. Wójt przedstawił projekt uchwały, wyjaśniając, iż rada 

gminy każdego roku musi podjąć uchwałę określającą średnią cenę jednostki paliwa w gminie 

na każdy rok szkolny uwzględniając ceny jednostki paliwa w gminie. Następnie przedstawił 

ceny za daną jednostkę paliwa zgodnie z informacją otrzymaną od stacji benzynowych 

istniejących na terenie gminy Krzemieniewo na dzień 09 czerwca 2021 roku. Cena ta jest 

niezbędna do przygotowania umowy z rodzicami, którzy sami dowożą swoje dzieci do szkół. 

Następnie odczytano projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą pytania bądź uwagi co do przedstawionego projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 



Strona 22 z 25 
 

Uchwała Nr XXVII/220/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Krzemieniewo na rok 

szkolny 2021/2022została przyjęta jednogłośnie i stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu. 

Ad. 20. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany Studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Krzemieniewo.  

(druk nr 221) 

Przewodniczący poprosił Panią Joannę Nowacką – Zastępcę Wójta o przedstawienie projektu 

uchwały. Pani Joanna powiedziała, że projekt uchwały został przedłożony radnym ze względu 

na nieuwzględnienie uwag, które wpłynęły. Następnie dodała, że zamiarem docelowym 

inwestora jest dokonanie zmiany sposobu zagospodarowania terenu poprzez sporządzenie 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla wnioskowanych nieruchomości. 

Zgodnie z ustawą – funkcja terenów przewidziana w planie miejscowym nie może naruszać 

ustaleń Studium. W związku z powyższym zachodzi konieczność zmiany przeznaczenia 

przedmiotowego terenu w Studium. Odczytano projekt uchwały. 

Przewodniczący zapytał, czy radni wnoszą pytania bądź uwagi co do przedstawionego projektu 

uchwały.  

Uwag i pytań nie wniesiono. Przewodniczący zarządził głosowanie nad projektem uchwały. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 obecnych radnych. 

Za przyjęciem uchwały głosowało – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 0. 

Uchwała Nr XXVII/221/2021 Rady Gminy Krzemieniewo z dnia 28 czerwca 2021 roku, 

w sprawie przystąpienia do sporządzania zmiany Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego gminy Krzemieniewo przyjęta jednogłośnie i stanowi 

załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Ad 21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Ponieważ żadna interpelacja i zapytanie nie wpłynęło, Przewodniczący przeszedł do kolejnego 

punktu obrad. 
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Ad 22. Wolne wnioski i komunikaty. 

Przewodniczący na wstępie poinformował, że do Biura Rady wpłynęło pismo od mieszkańców 

Bojanic, w którym zwracają się z prośbą o wyłapywanie psów, które są agresywne. Pismo 

zostało odczytane przez Przewodniczącego i stanowi ono załącznik nr 23 do niniejszego 

protokołu. Pismo zostało złożone na ręce Wójta Gminy. Przewodniczący nadmienił, że problem 

jest powszechny i nie dotyczy on tylko miejscowości Bojanice, dotyczy on również 

miejscowości Pawłowice, gdzie również mieszkańcy zmagają się z lisami i innymi dzikimi 

zwierzętami, które przekraczają granice domostw. Następnie głos oddano radnym i sołtysom. 

Jako pierwszy głos zabrał Radny Tomasz Adamczak, który zadał pytanie w imieniu 

mieszkańców odnośnie odbytego rok wcześniej spotkania dotyczącego przejęcia dróg  

w Pawłowicach od Instytutu Zootechniki, zapytał czy Dyrektor Instytutu udzielił odpowiedzi. 

Wójt odpowiedział, że na chwilę obecną nie posiada takiej informacji, niemniej jednak planuje 

się spotkanie z Dyrektorem Instytutu w tej sprawie. Radny Tomasz Adamczak poprosił Wójta, 

aby ponownie zaznaczył, że 70 tys. złotych, które dzisiaj zostało przeznaczone na wykonanie 

dokumentacji planistycznej w związku z projektem Kolej Plus, nie oznacza że ta trasa na 

odcinku Kąkolewo – Gostyń powstanie. Wójt odnosząc się do prośby Radnego, ponownie 

zaznaczył, że środki przeznaczone podczas dzisiejszej sesji nie są środkami, które przeznacza 

się na realizację inwestycji, a na przygotowanie koncepcji planistycznej. Dodał również,  

że w ramach tego projektu zostało złożonych 5 wniosków z województwa wielkopolskiego,  

w związku z którymi zostanie wyłoniony najprawdopodobniej jeden i ten będzie realizowany, 

jednakże wiadome to będzie w dalszej części realizacji projektu. Wyjaśnił, że możliwość 

realizacji przedsięwzięcia możliwa będzie po przygotowaniu wspomnianej dokumentacji,  

która wymaga sporych nakładów finansowych. Na koniec ponownie zaznaczył, że na chwilę 

obecną nie można zapewnić, że modernizacja tej linii zostanie przeprowadzona. Następnie 

głosu udzielono Panu Feliksowi Poprawskiemu – Sołtysowi Wsi Garzyn. Sołtys poprosił 

wyjaśnienie, co to znaczy, że kieruje się względami racjonalnymi przy likwidacji biblioteki  

w Garzynie oraz zapytał czy w ramach remontu drogi Nr 12 w kierunku Frankowa,  

w dokumentacji projektowej zostało uwzględnione odprowadzenie wody i czy w związku  

z dużym opadem, podczas którego zalało 3 działki warto przejmować tę drogę. Jedocześnie 

wniósł o odprowadzenie wody z drogi. Wójt odpowiedział, że jest to remont drogi, w związku 

z czym nie ma możliwości w ramach tej inwestycji odprowadzić wody. Dodał, że po przejęciu 

drogi będzie potrzeba znalezienia rozwiązania problemu zalewanych gruntów. Wójt wyraził 

zdanie, że przy tak dużym opadzie, systemy kanalizacyjne mogą mieć problem odebrać tak 
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dużą ilość wody. Niemniej jednak dołoży się wszelkich starań by problem rozwiązać.  

Wójt nadmienił, że rozważy się wykonanie rowu melioracyjnego, oraz sposób na ewentualne 

zagospodarowanie tej wody. Następnie głos zabrała Pani Monika Glapiak – Dyrektor 

Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie, wyjaśniając, że względy racjonalne to przede 

wszystkim złe warunki lokalowe oraz stale malejącą liczbę osób korzystających z Filii 

Biblioteki w Garzynie. Zauważono również, że mieszkańcy Garzyna, Zbytek i Górzna,  

nie korzystają z Filii w Garzynie, a z biblioteki w Krzemieniewie bądź Pawłowicach albowiem, 

osoby te chętniej korzystają z zasobów biblioteki w Krzemieniewie czy w Pawłowicach ze 

względu na bogatszy księgozbiór jak również na wyodrębniony kącik dla dzieci. Dodatkowo, 

dotychczasowy pracownik, który jest zatrudniony na ½ etatu z dniem 31 lipca przechodzi na 

emeryturę, natomiast pozyskanie nowego pracownika nie było by zadaniem łatwym, ponieważ 

byłyby to dwa dni pracy. Pani Dyrektor podała również statystykę odwiedzin biblioteki  

w Garzynie. Statystki wskazywały na najniższy wskaźnik odwiedzin. Udzielono głosu Panu 

Zygmuntowi Baerowi Sołtysowi Brylewa, który zwrócił się z prośbą o naprawienie wyrw przy 

progu zwalniającym. Wójt odpowiedział, że temat jest mu znany. Nadmienił, że oczekuje na 

ekipę z Zarządu Dróg Powiatowych i w ciągu kilku dni wyrwa wraz z progiem powinny zostać 

naprawione. Głosu udzielono Pani Joannie Nowackiej – Zastępcy Wójta, która poinformowała, 

że do Sołtysów Wsi Gminy Krzemieniewo, Urząd Gminy będzie występować z prośbą o pomoc 

w związku z otwartym programem na usuwanie folii rolniczych, analogicznie do roku 

ubiegłego. Jednakże w pierwszej kolejności należy przeprowadzić analizę, by móc ocenić czy 

Gmina kwalifikuje się do wzięcia udziału w programie. Uwag i pytań ze strony radnych nie 

wniesiono, głosu udzielono Wójtowi. Wójt złożył podziękowania dla dyrektorów oraz 

kierowników jednostek podległych, których nieświadomie pominął podczas swojej 

wypowiedzi, którzy również przyczynili się do uzyskania przez Wójta absolutorium poprzez 

udana współpracę. Dodał, również, że rok 2020 był rokiem trudnym, w dużej mierze był on 

trudny dla Gminnego Centrum Kultury, przed którym zostało postawione wyzwanie, z którym 

w opinii Wójta sobie poradzono, bowiem wiele wydarzeń zostało przeniesionych do sieci. 
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Ad 23. Zakończenie.  

Więcej uwag i pytań nie wniesiono, a porządek obrad został w pełni zrealizowany, w związku 

z czym Przewodniczący podziękował wszystkim zgromadzonym za uczestnictwo, życzył 

udanych wakacji oraz zdrowia, i tym samym zakończył obrady XXVII Sesji Rady Gminy 

Krzemieniewo. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokolant:       Przewodniczący: 

 

 


